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IAGO ANDREU*
ESCALDES-ENGORDANY

L’ASSOCIACIÓ DE BANCS ES POSICIONA RESPECTE AL DUR INFORME DE LA PATRONAL

L’ABA no comparteix «ni l’esperit
ni el text» de la crítica de la CEA

La banca «dóna suport a les línies generals del
projecte» del Govern en «un moment crucial»

Una reunió amb Bartumeu serveix per acostar
posicions en la línia de trobades anteriors
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Intercanvi de dades fiscals
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33 Bartumeu, reunit amb l’ABA a l’edifici administratiu.

ONA MORANTE
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C
inc dies després que la
Confederació Empresarial
Andorrana (CEA) fes públic
el seu informe demolidor

contra el projecte de llei d’intercan-
vi de dades fiscals del Govern, les
reaccions al posicionament de la pa-
tronal continuen apareixent. Ahir
va ser el torn de l’Associació de
Bancs Andorrans (ABA), que es va
desmarcar per complet de l’informe
de la presidència de la CEA.

En un breu comunicat que porta-
va per títol L’ABA nega la seva partici-
pació en el document de la CEA, els re-
presentants de la banca es desmarca-
ven de les dures crítiques que la pa-
tronal va vessar sobre el projecte de
llei que l’Executiu socialdemòcrata
està consensuant amb els reformis-
tes. L’ABA va declarar ahir que no ha
participat en l’elaboració del docu-
ment, que desconeixia el seu contin-
gut i que «no comparteix ni l’esperit
ni el text» de les crítiques de la CEA.

L’ABA va aprofitar el comunicat
per reiterar el «suport a les línies ge-
nerals del projecte de llei presentat
pel Govern». Tal com ja va avançar
EL PERIÒDIC en la seva edició del 17

de juliol, el posicionament de la ma-
joria dels representants de la banca
ha estat favorable al full de ruta
traçat per l’Executiu. Així ho van ex-
pressar els representants de l’ABA en

la primera reunió de la taula de tre-
ball pel pacte econòmic del 16 de ju-
liol i així es reiterava, a grans trets,
als últims informes emesos per
l’ABA i referents a la qüestió. Ahir al

matí, a més, una nova reunió entre
el cap de Govern, Jaume Bartumeu, i
l’ABA va servir per acostar encara
més les posicions després que els so-
cialdemòcrates, en els últims dies,
hagin expressat el seu malestar per
algunes posicions d’algun sector de
la banca, que no és ni majoritari ni
coincident amb el criteri de l’ABA.

LA FEBLESA D’ALTIMIR / La resposta de
l’ABA a l’informe de la CEA és força
significativa en tant que la banca
exerceix la vicepresidència de la pa-
tronal. Que els titulars de la vicepre-
sidència afirmin en un comunicat
que no comparteixen en absolut un
informe de la presidència i que, a
més, desconeixien el seu contingut,
deixa en una posició de gran feblesa
el president de la patronal, Xavier
Altimir, i la seva directora, Mònica
Codina. Fonts properes a l’ABA van
explicar ahir a aquest rotatiu que la
duresa del posicionament de la CEA
no ha estat gaire ben rebuda en el si
de la majoria de l’ABA, així com el
fet que la patronal s’adrecés als
grups parlamentaris quan el normal
hauria estat que s’adrecés a les for-
ces polítiques. H
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Altimir afirma que el document
crític era una «simple opinió»
b

EL PERIÒDIC
ANDORRA LA VELLA

Lamenta que el Govern
hagi «magnificat» i «tret
de context» les
observacions de la CEA

El president de la Confederació Em-
presarial Andorrana (CEA), Xavier Al-
timir, va sortir ahir en defensa
pròpia i dels Comentaris sobre el pro-
jecte de llei d’intercanvi de dades
que va fer arribar als grups parla-
mentaris la setmana passada. Se-
gons va informar l’ANA, Altimir es

va mostrar sorprès per la reacció del
Govern, a parer seu desmesurada.

El president de la patronal va qua-
lificar les crítiques de la CEA al pro-
jecte de llei de «simple opinió» i va
lamentar que el Govern social-
demòcrata hagi «magnificat» la
qüestió «d’una manera que no és la
correcta». Segons Altimir, els Comen-
taris de la CEA critiquen alguns as-
pectes del text de l’Executiu després
que es fes arribar el projecte de llei a
la patronal perquè es valorés. Per tot
plegat, el president de la patronal va
afirmar que l’assumpte s’havia «tret
fora de context». La junta directiva

de la CEA es reunirà avui de manera
extraordinària per analitzar les in-
formacions aparegudes en els da-
rrers dies en els mitjans de comuni-
cació i per decidir quin posiciona-
ment adopta respecte a aquest afer.

En la «simple opinió» la CEA acu-
sava el projecte de llei del Govern de
fer massa concessions de sobirania i
de renunciar a la normativa interna,
a l’hora que proposava recuperar el
principi de doble incriminació per
procedir a l’intercanvi de dades, així
com la supeditació d’aquest inter-
canvi a l’entrada en vigor d’un con-
veni per evitar la doble imposició. H

Les eleccions portugueses
poden endarrerir el conveni

EL PERIÒDIC
ANDORRA LA VELLA

La proximitat de les eleccions gene-
rals portugueses poden endarrerir
la signatura dels acords fiscals en-
tre Portugal i el Principat. Així ho
va explicar ahir l’ambaixador por-
tuguès a Andorra, Mario Damas,
durant la presentació de la Jornada
de Promoció Econòmica de Portu-
gal a Andorra.

Damas va indicar ahir la possibi-
litat que l’acord fiscal entre Portu-
gal i Andorra es pugui endarrerir a
causa de la proximitat de les elec-
cions lusitanes que tindran lloc el
proper 27 de setembre. La contesa

electoral fa que «les coses no pu-
guin anar tan de pressa com es vol-
dria», va assegurar el representant
portuguès. Damas va explicar que
el text proposat pel Govern ja està
en mans de les autoritats portu-
gueses i que hi ha «fortes possibili-
tats» que l’acord tiri endavant, se-
gons va informar l’ANA ahir. D’al-
tra banda, va assegurar que l’am-
baixada tindrà una posició «proac-
tiva» i que «entén» que es doni prio-
ritat als acords amb França i Espa-
nya, per l’especial relació del Prin-
cipat amb els dos veïns, però que
espera que el conveni amb Portu-
gal prosperi aviat. H

Bartumeu, a la
Cambra: «El que
potser valia fa 4
anys, ja no val ara»

33 L’Executiu va fer públic ahir
un fragment de la resposta que
el cap de Govern, Jaume Bartu-
meu, va enviar a la Cambra de
Comerç després que l’entitat li
fes arribar les seves observa-
cions al projecte de llei d’inter-
canvi de dades. «La proposta [de
la cambra] pretén condicionar
–tal com ho fa la proposició de
llei que va presentar en el seu
dia e l capdavanter d ’ApC–
l’efectiva aplicació de l’intercanvi
d’informació a determinades
contraprestacions que es pretén
exigir als nostre interlocutors. Es
tracta d’una proposta que pot-
ser –tot i que ho dubto– hauria
pogut servir fa tres o quatre
anys, però que avui és totalment
irrealista i obsoleta en el tempo
polític internacional», afirma el
cap de Govern en la resposta a
Pantebre.


